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Regina Coeli. Papa:
„nu vă fie teamă să
fiţi creştini şi să
trăiţi credinţa,
duceţi-l pe Cristos în
oraşele voastre”

În duminica Îndurării Divine,
Sfântul Părinte i-a îndemnat pe
cei aproximativ 100 de mii de
credincioşi să-l vestească pe
Cristos pretutindeni, dar mai
ales în mediul urban.
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2013-04-07 Radio Vaticana. Pacea este
rodul iertării şi fericiţi sunt cei care
cred în iubirea lui Dumnezeu, pentru
care creştinii dau mărturie prin
curajul credinţei. Este, pe scurt,
mesajul pe care Papa Francisc l-a
transmis la prima rugăciune pascală
„Regina Coeli”, antifonul marian care
înlocuieşte pe timpul Paştelui
rugăciunea „Angelus Domini”. În
duminica Îndurării Divine, Sfântul
Părinte i-a îndemnat pe cei
aproximativ 100 de mii de
credincioşi să-l vestească pe Cristos
pretutindeni, dar mai ales în mediul
urban.

Duminica îndurării dar şi a curajului.
Papa Francisc porneşte de la prima
realitate pentru a încheia cu a doua:
curajul, pentru fiecare creştin, de a fi
şi de a trăi ca atare în mijlocul lumii
şi de a fi un autentic megafon al
Evangheliei.



Primul salut al Pontifului adresat
mulţimii neobişnuit de mari – cel
puţin 100 de mii de persoane, care cu
mult înainte de amiază au început să
se strângă sub fereastra
apartamentului pontifical – este
acelaşi salut auzit de la Isus în
evanghelia acestei duminici în octava
Paştelui după ritul roman: „Pace
vouă!” (Ioan 20,21).

Dar pentru creştini, cuvintele
Domnului sunt mai mult decât un
salut:

● „Nu este un salut şi nici o simplă
urare: este un dar, mai mult, darul
cel mai preţios pe care Cristos îl oferă
discipolilor săi după ce a trecut prin
moarte şi prin iad (…) Această pace
este rodul biruinţei iubirii lui
Dumnezeu asupra răului, este rodul
iertării. Şi chiar aşa este: adevărata
pace, pacea profundă, vine după ce s-
a simţit îndurarea lui Dumnezeu”.



Lumea aplaudă când Papa aminteşte
de sărbătoarea Îndurării Divine,
stabilită de fericitul Ioan Paul al II-
lea pentru prima duminică după
Paşti şi în ajunul căreia s-a stins din
viaţă în urmă cu opt ani. O zi în care
Evanghelia aminteşte actul de
credinţă al apostolului Toma în faţa
lui Isus care se prezintă în cenaclu.
Dar mai ales, ziua în care sunt
proclamaţi „fericiţi” cei care de două
mii de ani încoace au crezut fără să
vadă.

„Acesta”, a spus Papa, „este un
cuvânt foarte important cu privire la
credinţă, îl putem considera
fericirea, «beatitudinea credinţei».
«Fericiţi cei care nu au văzut şi au
crezut» (Ioan 20, 29) – aceasta este
beatitudinea credinţei. În orice timp
şi în orice loc sunt fericiţi cei care,
prin Cuvântul lui Dumnezeu,
proclamat în Biserică şi mărturisit de
creştini, cred că Isus Cristos este
iubirea lui Dumnezeu făcut om,



Îndurarea întrupată. Şi această
fericire este valabilă pentru fiecare
dintre noi”.

Papa Francisc scandează această
convingere şi la fel face când, puţin
mai târziu, subliniază că misiunea
Bisericii în lume este aceea de a vesti
„Împărăţia iubirii” lui Cristos şi
iertarea păcatelor, cu ajutorul
Duhului Sfânt care „pune pe fugă
teama din inima apostolilor”. „Să
avem şi noi un curaj mai mare în a
mărturisi credinţa în Cristos cel
înviat! Să nu ne temem de a fi
creştini şi de a trăi ca creştini! Noi
trebuie să avem acest curaj, de a
merge şi de a-l vesti pe Cristos cel
înviat, pentru că El este pacea
noastră, El a făcut pacea prin iubirea
sa, prin iertarea sa, prin sângele său,
prin îndurarea sa”.

După aceste cuvinte, Pontiful a dat
un nou şi energic impuls de a-l duce
pe Cristos în mijlocul oamenilor. La



saluturile care au urmat rugăciunii
„Regina Coeli”, Papa a subliniat
„misiunea specială” pe care
comunităţile neocatehumenale o
încep în pieţele Cetăţii Eterne: „Îi
îndemn pe toţi să ducă Vestea cea
bună în orice mediu de viaţă, cu
blândeţe şi respect. Mergeţi în pieţe
şi vestiţi-l pe Isus Cristos,
Mântuitorul nostru!”

Şi tuturor, Papa Francisc le-a amintit
că duminică după amiază, începând
cu ora locală 17.00, va merge la
bazilica San Giovanni in Laterano,
catedrala Romei, pe care o va lua în
posesie canonică. În cuvântul său de
la „Regina Coeli” părea că se mai
aude încă ecoul primelor sale cuvinte
de pe 13 martie, când a fost ales ca
succesor al lui Petru:

● „Să ne rugăm împreună Fecioarei
Maria, ca să ne ajute, episcop şi
popor, să păşim în credinţă şi
caritate, mereu încrezători în



îndurarea Domnului, căci el mereu
ne aşteaptă, ne iubeşte, ne-a iertat
prin sângele său şi ne iartă de fiecare
dată când mergem la El ca să-i cerem
iertare. Să avem încredere în
îndurarea sa!”.

Primiţi acum şi Binecuvântarea
Apostolică invocată de Papa Francisc,
duminică la rugăciunea Regina Coeli
în Piaţa Sf. Petru, binecuvântare ce
ajunge prin mass-media la toţi
ascultătorii care o primesc în spirit
de credinţă.
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